
مصاحبه و خبر

ورزشگاه یزد باز هم تأیید نشد
بعـــد از صعود چادرملـــو اردکان به لیگ برتر، مســـئولان 
فدراســـیون فوتبال و ســـازمان لیگ ایرادهای زیادی را 
از ورزشـــگاه خانگی ایـــن تیم در یـــزد گرفتنـــد. قرار بر 
این شـــد تا رفع ایرادهـــا، بازی های چادرملـــو در تهران 
برگزار شـــود و تا کنون هـــم این اتفاق رخ داده اســـت. 
حـــالا در تعطیلـــی کوتاه لیـــگ برتر بحث هایـــی درباره 
انتقـــال میزبانـــی چادرملـــو در یـــزد مطرح شـــده، اما 
در بازدید جدید مســـئولان ســـازمان لیگ از ورزشـــگاه 
شـــهید نصیری مشـــخص شـــد که این ورزشـــگاه هنوز 
فاقـــد شـــرایط لازم برای میزبانـــی در لیگ برتر اســـت. 
داود رفعتی، عضو ســـتاد استانداردســـازی ورزشـــگاه ها 
کـــه خودش هم از ورزشـــگاه یـــزد بازدید کـــرده بود، در 
ایـــن باره گفـــت: »متأســـفانه 28 مورد ایـــراد هنوز باقی 
مانـــده و اقدامـــی در خصوص رفع این ایـــرادات صورت 
نگرفته اســـت و متاســـفانه علی رغم میل باطنی امکان 

تأیید ورزشـــگاه نیست.«

مرادی: لقب هشت پا برازنده لک است

عیســـی مرادی، مهاجم مس رفســـنجان درباره برتری 
تیمـــش مقابـــل آلومینیـــوم اراک می گویـــد: »از همان 
ابتدای کار می دانســـتیم تیـــم آلومینیـــوم چگونه بازی 
می کنـــد و کاملاً دقیـــق آنهـــا را آنالیز کـــرده بودیم. گل 
زودهنگامی که به ثمر  رســـاندیم خیلی به ما کمک کرد 
تا ســـوار بر بازی شویم. متأســـفانه روی یک غافلگیری 
گل مســـاوی را خوردیم و مدیون درخشـــش حامد لک 
روی مهار پنالتـــی آلومینیوم بودیم که ما را در بازی نگه 
داشـــت. در مجموع در این بـــازی موقعیت های گلزنی 
زیادی داشـــتیم و شایســـته برد بودیم. لقب هشـــت پا 
واقعاً برازنـــده حامد لک اســـت.« او در خصوص گلزنی 
در این بازی ایـــن طور می گوید: »خداراشـــکر  در اولین 
بـــازی که مقابـــل هواداران مـــس بازی کـــردم موفق به 
زدن دو گل شـــدم. مدت زیـــادی بود کـــه گلزنی نکرده 
بـــودم و کمی تحت فشـــار بـــودم اما ایـــن دو گل  خیلی 
بـــه من کمک کـــرد. هـــواداران مـــس مطمئن باشـــند 
مـــن و ســـایر بازیکنـــان و همچنیـــن کادر فنـــی تیـــم تا 
انتهـــای فصـــل از هیـــچ تلاشـــی بـــرای موفقیت مس 

دریـــغ نمی کنیم.«

انتظاری: زمین ملوان واقعاً مشکل دارد 
ملوان پیروزی با ارزشـــی را مقابل چادرملو به دســـت 
آورد. نیمـــا انتظـــاری، هافبک انزلی چی هـــا می گوید: 
»ما از قبل می دانســـتیم بازی ســـختی در پیش داریم 
و بعـــد از دو بازی خوبی که مقابل گل گهر و اســـتقلال 
داشـــتیم، نبایـــد ســـاده انگاری انجـــام می دادیم، چرا 
کـــه برای ما گران تمام می شـــود. ما با تمام قوا فشـــار 
آوردیم و موفق به گلزنی شـــدیم، امـــا روی غافلگیری 
گل مســـاوی را دریافت کردیم. خوشبختانه توانستیم 
خـــوب نتیجه را تغییر بدهیـــم و با برتـــری 3 بر یک از 

زمین خارج شـــویم.
 قبل از تعطیلات نیاز داشـــتیم با ســـه امتیاز از زمین 
خارج و بـــا روحیه ای خـــوب مهیای ادامه مســـابقات 
شـــویم. خدا را شکر من هم توانســـتم نتیجه زحمات 
بچه هـــا را تبدیل به گل کنم و ســـهمی در این پیروزی 
داشـــته باشـــم.« او با اشـــاره به شـــکل بازی هجومی 
تیمـــش این طور می گویـــد: »آقا مازیار از ما خواســـته 
اســـت در تمامی مســـابقات برای ســـه امتیـــاز پیش 
برویـــم و بـــازی هجومـــی ارائه کنیـــم. حتـــی در بازی 
برابر اســـتقلال هم دنبال ســـه امتیاز بودیم و اعضای 
کادر فنی تأکید بر کســـب پیروزی داشـــتند. عملکرد 
مـــا در زمین ایـــن موضوع را نشـــان داد. مـــا با همین 
روحیه مقابـــل چادرملو هم در زمین ظاهر شـــدیم.« 
انتظـــاری دربـــاره کیفیـــت بـــد زمین چمن ورزشـــگاه 
انزلی این طـــور می گوید: »زمین واقعاً مشـــکل بزرگی 
دارد و حتـــی برای ســـلامتی بازیکنـــان و حفظ تعادل 
آنها چالـــش ایجاد کرده اســـت، مخصوصـــاً برای تیم 
ما کـــه روی زمین بـــازی می کنـــد. البته آقـــا مازیار در 
ایـــن مورد قول پیگیـــری داده و می دانـــم که یک گروه 
مهندســـی قـــرار اســـت در ایـــام تعطیلات لیـــگ و تا 
بـــازی بعدی خانگی مـــا کیفیت زمیـــن را ارتقا بدهد. 
امیدواریـــم هفته بـــه هفته کیفیت زمین بهتر شـــود. 
در سال گذشـــته هم هر چه سمت پاییز پیش رفتیم، 

کیفیت زمین بهتر شـــد.«

برای شمس آذر آرزوی موفقیت می کنم

گودرزی: در بازی سختی سه امتیاز گرفتیم
بعـــد از برتری یـــک گله ســـپاهان مقابل شـــمس آذر، 
حســـین گودرزی؛ مدافـــع این تیم که فصل گذشـــته 
برای تیم شـــمس آذر به میـــدان می رفت، در خصوص 
این مســـابقه و تقابـــل با تیم قبلی خـــودش می گوید: 
»مسابقه بسیار ســـختی بود، خوشحالم که سه امتیاز 
گرفتیم و از هواداران تشـــکر می کنم که برای حمایت 

از ما این مســـیر را آمدند.«
او در خصـــوص تقابـــل بـــا تیـــم فصـــل گذشـــته خود 
و خـــوش و بـــش بـــا اعضـــای کادر فنـــی شـــمس آذر 
حرف هایـــی دارد: »مـــن در ایـــن تیـــم رشـــد کـــردم و 
احتـــرام زیـــادی بـــرای آنها قائلـــم. برای آنها همیشـــه 
آرزوی ســـربلندی می کنـــم و موفقیـــت آنها خواســـته 
قلبی من اســـت. اینکه مقابل تیم سابقم قرار گرفتم 
جالـــب بود، بـــرای آنهـــا در ادامـــه راه آرزوی موفقیت 
دارم.« او دربـــاره بازی هـــای آینـــده ســـپاهان معتقـــد 
اســـت: »هر بـــازی برای ما حکـــم فینـــال را دارد و بازی 

به بـــازی جلـــو می رویـــم تـــا قهرمانی.«
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بهروز بارانی: 

هیچ تیمی نمی تواند امسال ما را دست کم بگیرد
قائم مقام باشگاه نساجی:

اولتیماتومی به ساکت ندادیم

بهروز بارانی بازیکن اســـتقلال خوزســـتان 
دربـــاره پیـــروزی تیمـــش مقابل اســـتقلال 
می گوید: »بازی ســـنگینی بود. تیم حریف 
قابل احترام و بســـیار قدرتمنـــد بود. هیچ 
تیمـــی نمی توانـــد امســـال ما را دســـت کم 
بگیرد. ما در این فصـــل نتایج قابل قبولی 
کســـب کرده ایم و ســـبک بازی خوبی ارائه 

داده ایم. 
توانســـتیم اســـتقلال را تا حـــدودی تحت 
فشـــار قرار دهیم. بـــازی هیجان انگیزی را 
از ســـوی هر دو تیم مشـــاهده کردیـــم، اما 
متأســـفانه بعد از اینکه هـــواداران بطری ها 
را به داخـــل زمین پرت کردنـــد، بازی کمی 
افت کرد و به حاشـــیه رفت. تـــا قبل از آن، 
بازی روان و شـــناوری را از ســـوی هر دو تیم 
شـــاهد بودیـــم. با ایـــن حال، خداراشـــکر 
که بـــازی خوبی بود و ما برنده شـــدیم.« او 
مدعی اســـت که از ابتدا با انگیـــزه پیروزی 
بـــه میـــدان آمـــده بودنـــد: »مـــا از همـــان 
ابتـــدای بـــازی بـــا هـــدف بـــرد بـــه میدان 
رفتیم. حتـــی قبـــل از بـــازی، در تمریناتی 
که انجـــام داده بودیم، فقط بـــا این هدف 

که بـــه ســـه امتیـــاز مســـابقه دســـت پیدا 
کنیـــم، خودمان را بـــرای این دیـــدار آماده 
می کردیم و حتی از شـــکل بازی ما در نیمه 
نخســـت به وضوح مشـــخص بود کـــه برای 
پیـــروزی آماده ایـــم. اینطور نبـــود که فقط 
به دفاع بچســـبیم؛ ما واقعاً بـــرای برد بازی 
می کردیم.« او درباره حواشـــی بازی و ورود 
یک تماشـــاگر به زمیـــن اینطـــور می گوید: 
»این شـــیطنت ها همیشـــه وجود داشته و 
نمی تـــوان گفت کـــه مختص به ایـــن بازی 
بـــوده اســـت. هـــر زمانـــی کـــه تیم هایی از 
ســـایر شهرســـتان ها و بویـــژه از تهـــران، 
بـــه خوزســـتان می آینـــد تا بـــازی کننـــد، با 

این گونـــه حواشـــی روبـــه رو می شـــوند. به 
نظـــر من، علـــت اصلـــی این حـــوادث این 
اســـت که مـــردم خوزســـتان بایـــد طرفدار 
تیم خودشـــان باشـــند، نه اینکه این تعداد 
زیاد از جمعیـــت به جای تشـــویق تیم های 
خوزســـتانی، تیم هـــای تهرانـــی را تشـــویق 
کننـــد. مطمئن باشـــید که ایـــن جمعیت 
از تهـــران به اهـــواز نیامـــده بودنـــد؛ قطعاً 
۹۰ درصـــد ایـــن جمعیت مردم خوزســـتان 
بودند که متأســـفانه تیم اســـتقلال تهران 
را تشـــویق می کردنـــد. مـــن مطمئنم حتی 
آن هـــواداری که با ابوالفضـــل کوهی درگیر 

شد، خوزســـتانی بود.«

ایـــزد ســـیف الله پور، قائـــم مقام باشـــگاه 
نســـاجی درباره شکســـت خانگی تیمش 
مقابـــل گل گهـــر می گویـــد: »زمیـــن مـــا 
توانایی انجـــام یک بازی بیشـــتر را ندارد 
و نمی توانیم پذیرای تیم دیگری باشـــیم. 
خودمـــان هـــم بـــه دلایـــل زیرســـاختی، 
بـــه ســـختی در ایـــن اســـتادیوم میزبان 
هســـتیم. ما این باخت را قبـــول نداریم 
چون شایســـته ایـــن شکســـت نبودیم. 
بودیـــم  گفتـــه  مســـابقات  اول  روز  از 
کـــه لیـــگ نابرابـــری را شـــاهد خواهیـــم 
بـــود و با ایـــن رونـــد نمی توانیـــم مقابل 
تیم هـــای دولتـــی و خصولتـــی مقابلـــه 
کـــرده و زنـــده بمانیـــم.« او بـــا انتقـــاد از 
داوری ایـــن بـــازی می گویـــد: »درود بـــه 
شـــجاعت داور چهـــارم که صحنـــه ای را 
دیـــد و پنالتی گرفـــت. اما اگـــر داور روی 
حـــرف داور چهارمش حســـاب می کند، 
روی کارت زرد دومـــی کـــه بـــه محمدرضا 
حســـینی داد هـــم برخوردی نبـــود و داور 
چهـــارم گفتـــه اســـت کـــه خطا نبـــوده. 
مـــا باختیـــم و از هـــواداران عذرخواهـــی 

می کنـــم. یکـــی از فاجعه تریـــن داوری ها 
را در این بازی شـــاهد بودیم. هم صحنه 
پنالتی مشـــکوک بود و هم اخراج بازیکن 
تیم مان بســـیار ســـختگیرانه بود. جالب 
اینکـــه پنالتی را بـــه توصیـــه داور چهارم 
ســـوت زد ولـــی در صحنـــه اخطـــار دوم، 
حســـینی با اینکه داور چهـــارم اعلام کرد 
برخـــوردی نداشـــتند، کارت گرفـــت. اگر 
VAR واقعـــی در بازی بود، این شکســـت 
اتفـــاق نمی افتاد. این نشـــان می دهد که 
امکانـــات هم برای تیم هایی اســـت که با 
بودجه ۱۰۰۰ میلیاردی وارد لیگ شـــده اند. 
بی عدالتـــی در فوتبال ایـــران وجود دارد 

و امیـــدوارم هرچـــه زودتر تدبیـــری برای 
آن اندیشـــیده شـــود. هـــر چنـــد بـــا این 
تصمیمات شـــک برانگیز من هیچ امیدی 
به اصلاح امور ندارم. مســـئولان فوتبال از 
نجابت نساجی سوءاســـتفاده می کنند، 
در نتیجـــه از این به بعـــد روش خودمان 
را عـــوض می کنیـــم.« او در این بـــاره که 
آیـــا اولتیماتومی به ســـاکت الهامی داده 
شـــده یا نه، اینطـــور می گویـــد: »نه اصلاً 
چنین بحثی نیســـت و تیم ما خوب بازی 
می کـــرد. چهل دقیقـــه ۱۰ نفـــره بودیم و 
مقابـــل تیم پرمهـــره گل گهر خـــوب بازی 

کردیم.«

مصاحبه واکنش
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مصائب رحمتی در تیمی که سرنوشت نگران کننده ای دارد

هوادار؛ بدون ضمانت و فاقد کیفیت

 
ســـه بازی، فقط یک امتیـــاز، تحمل 
یـــک  تنهـــا  و کســـب  دو شکســـت 
تســـاوی، خـــوردن پنـــج گل و عاجز 
مانـــدن از زدن حتی یـــک گل و البته 
ســـقوط به جمع دو تیم قعر جدول 
کارنامـــه ای اســـت که تیم »هـــوادار« 
در فصـــل جاری لیـــگ برتـــر از خود 
برجـــای گذاشـــته اســـت. بـــه واقع 
جایی بـــرای حمایت از ســـیدمهدی 
رحمتـــی باقـــی نمانـــده اســـت. این 
ر  د پیش تـــر  کـــه  ن  ا جـــو بـــی  مر
آلومینیوم نتایـــج خوبی گرفته بود، 
فصل پیش در نســـاجی مردود شد و 
اگـــر نتایج ســـه هفته نخســـت لیگ 
بیســـت و چهـــارم را مبنـــا بگذاریم، 
احتمـــال توفیـــق او را در ادامه فصل 
جاری هـــم چندان زیـــاد نمی یابیم. 
مشـــکل بزرگ هوادار این اســـت که 
در ایـــام پیش فصـــل، بیـــش از حد 
خانه تکانـــی کرد و بیشـــتر  از 20 مهره 
جدیـــد و نه چندان شـــناخته شـــده 
گرفـــت و بـــرای اینکـــه جـــای آنها در 

تیم باز شـــود، 15 بازیکـــن قبلی اش 
را جـــواب کـــرد. در میـــان رفته هـــا، 
محمدرضا آزادی، امین قاسمی نژاد، 
بابـــک مـــرادی،  ایـــوب کلانتـــری، 
علیرضـــا حقیقـــی و کریم اســـلامی 

نام آشـــناترین ها بودنـــد و در بیـــن 
کســـانی که جذب این تیم شـــدند، 
دانیـــال ماهینـــی، مهـــدی ترکمان، 
میثـــم تهیدســـت و پیمـــان رنجبری 
شناخته تر هســـتند. هرگونه به آنها 

بنگریـــم، ترکیـــب به کلـــی دگرگون 
شـــده تیم و نبـــود وقت کافـــی برای 
هماهنـــگ شـــدن آنهـــا سبب ســـاز 
نتایجی شـــده که برشـــمردیم. شاید 
تصور شـــود که تعطیلـــی دو هفته ای 

لیگ فرصتـــی برای رفـــع این نقیصه 
و جورتر شـــدن خیل بازیکنان تازه با 
یکدیگر و رســـیدن به سطوح بالاتری 
از توانایی هـــای تاکتیکـــی اســـت و 
بـــا اینکـــه ایـــن مســـأله انکارناپذیـــر 

می نماید امـــا چون هـــوادار به طور 
اساســـی و ریشـــه ای تکانده شـــده و 
تیم بـــه کلی تـــازه ای شـــکل گرفته، 
شـــاید دو ماه دیگر هم برای رسیدن 
به ســـطوح لازم برایشـــان کم باشـــد 

چه برســـد بـــه دو هفته.
 

خبری از منجی ها نیست
هـــوادار را رضا عنایتـــی چهار فصل 
پیش از لیگ یک بـــه لیگ برتر ارتقا 
بخشـــید و در دو فصـــل اول حضـــور 
این تیـــم در این مســـابقات، هوادار 
کم و بیش آبـــروداری و خودش را در 
لیـــگ برتر حفـــظ کرد امـــا تغییرات 
زیـــاد و رفـــت و آمدهایـــی که وصف 
آن آمـــد، ایـــن تیم را بیـــش از پیش 
سســـت کرده اســـت. معضل دیگر 
هـــوادار در ایـــن فصـــل، نداشـــتن 
بازیکنـــان باکیفیـــت به تعـــداد لازم 
اســـت و اگـــر تـــا فصل پیـــش امثال 
داریوش شجاعیان بعضی بازی ها را 
برای تیم شـــان درمی آوردند، امسال 
نفراتـــی که بـــه هـــوادار آمده اند، به 
ســـبب نداشـــتن مهارتی در ســـطح 
رفته هـــا نتوانســـته اند هـــوادار را از 
مشـــکلاتی کـــه بـــه آن دچار شـــده، 
رهایـــی بخشـــند. البتـــه 27 هفتـــه 
باقی مانده از لیگ امســـال، فرصت 
کافی و مســـاعدی اســـت برای اینکه 
تصور شـــود هـــوادار خطر بازگشـــت 
به دســـته ای پایین تـــر را رفع کند اما 
اینکه رحمتی قـــادر به انجام این کار 
باشـــد و تـــوان بالقوه ایـــن تیم برای 
چنین چیزی کفایت کند، مســـائلی 
اســـت که هیچ تضمینـــی درباره آن 

وجـــود ندارد.

گزارش یک

وصال روحانـی
خبر نگار
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حـــالا که لیـــگ به اصطـــلاح برتر 
و حرفـــه ای ایران گرفتـــار بحران 
چمن و استادیوم شده و دو تیم 
پایتخت خانه به دوش شده اند، 
بیشـــتر از قبل می توان می توان 
به فقـــر زیرســـاخت ها در فوتبال 
کشـــور پی برد. پرســـپولیس یک 
بـــازی در اراک بـــه میـــدان رفتـــه 

اســـت و یـــک بـــازی در قزوین و 
ایـــن در حالی اســـت کـــه هر دو 
شـــهر در لیگ برتر نماینده دارند 
و بایـــد در همیـــن اســـتادیوم ها 
میزبان باشـــند و این یعنی چمن 
دو ورزشـــگاه فرصـــت تنفـــس و 
اســـتراحت نخواهد داشـــت چرا 
که هفتـــه بعـــد نماینـــدگان این 
دو شـــهر بایـــد میزبان باشـــند.

بـــه همیـــن دلیل هـــم بـــود که 
پیش از بـــازی دو تیم اســـتقلال 
 و اســـتقلال خوزســـتان در فولاد 
آره نا یحیی گل محمدی استوری 
معناداری را منتشـــر کرد و نشان 
داد کـــه باید به چمن اســـتادیوم 

اســـتراحت داد. دیروز اعلام شد 
اســـتادیوم آزادی تـــا هفتـــه نهم 
به لیـــگ برتر باز نخواهد گشـــت 
و مســـئولان دو تیـــم اســـتقلال و 
پرسپولیس برای بررسی شرایط 
چمن استادیوم شـــهر قدس در 
لیگ نخبـــگان به بازدیـــد رفتند. 
از ســـوی دیگر تیم ملـــی هم قرار 
اســـت در چمن فـــولاد شـــهر به 
میـــدان رود و چمـــن اســـتادیوم 
اصفهـــان هـــم درگیر ایـــن بازی 
ســـنگین خواهد بـــود و یحتمل 
بلافاصلـــه بایـــد به چرخـــه لیگ 
برتـــر برگـــردد. از انزلـــی هم خبر 
می رســـد کـــه صـــدای میهمانان 

بـــه خاطـــر کیفیـــت بـــد چمـــن 
اســـتادیوم سن ســـیروس بلنـــد 
شـــده و البتـــه کـــه چادرملو هم 
همچنان خانه به دوش اســـت.

اینهـــا همه یعنـــی لیـــگ برتر در 
بحـــران چمن با کیفیـــت گرفتار 
آمده و اگر نتوان زودتر استقلال 
و پرســـپولیس را صاحـــب خانه 
کـــرد، اوضاع کیفیـــت چمن ها و 
در مجمـــوع کیفیـــت میزبانی ها 
در هفته هـــای پیـــش رو بغرنج تر 
از قبـــل خواهد بـــود. نکته قابل 
تأمـــل اینکـــه اگـــر چه بســـیاری 
دارای  مـــا  شهرســـتان های  از 
استادیوم شـــده اند اما واقعیت 

این اســـت که کیفیت چمن آنها 
و همچنیـــن داســـتان نگهداری 
و تجهیـــز در ایـــن اســـتادیوم ها 

دلچســـب نیست.
در چنیـــن شـــرایطی تیمی مثل 
شـــمس آذر حق دارد که بواسطه 
میزبانی پرســـپولیس در قزوین 
شـــاکی باشـــد چـــرا کـــه کیفیت 
چمـــن بـــرای روز بـــازی نماینده 
شهر بشـــدت افت می کند. آنچه 
در اهـــواز و اراک هـــم بـــه عنوان 
میزبانـــان ثالـــث اتفـــاق افتاده 
البته دســـت کمـــی از داســـتان 

قزویـــن ندارند.
پ تنهـــا شانســـی کـــه ســـازمان 

لیـــگ آورده فیفا دی بـــود که در 
تعطیـــلات به چمن هـــای بخت 

برگشـــته نفســـی تازه داد.
 بـــا ایـــن حـــال بـــا شـــروع لیگ 
ایـــن فشـــارها  نخبـــگان قطعـــاً 
بیـــش از پیش خواهد بـــود و به 

نظر می رســـد تنها راه چـــاره این 
باشـــد که آزادی با سرعت بیشتر 
و ســـر وقت بـــه چرخـــه فوتبال 
ایران برگردد و البته که ســـاخت 
استادیوم تازه در تهران از وعده 

به عمـــل تبدیل شـــود.

چمن شیشه ای در شهرستان ها

جواد رستم زاده
خبر نگار

سؤال خوزستانی ها از کمیته انضباطی درباره بلانکونصیرزاده: این مدل VAR خلاف مقررات فیفا است
مدیرعامـــل باشـــگاه فـــولاد خوزســـتان از 
رعایـــت نشـــدن پروتکل هـــای مربوط به 
کمـــک داور ویدیویـــی در جریـــان دیـــدار 
بـــا پرســـپولیس در هفته ســـوم لیگ برتر 
انتقاد کرد.هوشـــنگ نصیرزاده می گوید: 
ایـــن  در   VAR بین المللـــی  »مقـــررات 
مســـابقه رعایـــت نشـــد. در یـــک صحنه 
کـــه داور مجبـــور شـــد بـــه مانیتـــور کنار 
زمیـــن مراجعه کند، بـــا تصاویر غیرمرتبط 
مواجه شـــد چرا کـــه اتاق فرمـــان قادر به 
انتقـــال تصاویر بـــه داخل زمیـــن نبود. با 
وجـــود این داور به زمین بازگشـــت و بازی 
پیگیـــری شـــد، در حالی که ایـــن موضوع 
خـــلاف مقـــررات فیفـــا اســـت. در چنین 
مواقعـــی پروتـــکل کمـــک داور ویدیویـــی 
این گونه اســـت کـــه وقتـــی داور نمی تواند 
شـــخصاً تصاویـــر را بازبینـــی کنـــد، بایـــد 

مربیان و کاپیتان های دو تیم را فرابخواند 
و بگوید از ایـــن لحظه VAR نداریم و بازی 
بدون این سیســـتم ادامه خواهد داشت. 
زمانـــی که ایـــراد به وجـــود آمـــده برطرف 
شـــد و از اتاق فرمان بـــه داور اعلام کردند 

که مشـــکل فنی وجـــود نـــدارد، داور باید 
دوبـــاره همان شـــخصیت ها )کاپیتان ها و 
مربیـــان( را احضار و اعلام کند سیســـتم 
کمک داور ویدیویی برقرار شـــده اســـت« 
او مدعی شـــده که نبایـــد فیفا متوجه این 
اتفاقـــات شـــود: »هیچ کـــدام از اتفاقات 
فوق در بـــازی رخ نداد و اگـــر گزارش این 
موضـــوع بـــه فیفا برســـد، ممکن اســـت 
مـــورد ســـؤال واقـــع شـــویم. آوردن کمک 
داور ویدیویـــی بـــه هر شـــکل و روشـــی، 
چه بـــا انتقاد و چـــه بی انتقـــاد کار مهمی 
بود. چون ابتدای راه هســـتیم، مشکلات 
 VAR وجـــود دارد، بـــا وجـــود ایـــن، آوردن
یـــک موفقیـــت اســـت ولـــی اگـــر داور به 
پروتکل هـــای این سیســـتم توجـــه نکند، 
نمی تـــوان از ایـــن پدیده به شـــکل مدرن 

و بـــه خوبی اســـتفاده کرد.«

کیـــوان بابـــادی، مدیرعامـــل باشـــگاه 
اســـتقلال خوزســـتان بـــا اشـــاره بـــه 
برگزاری بازی تیمش مقابل اســـتقلال 
در ورزشـــگاه خانگـــی فـــولاد می گوید: 
»وقتی دو تیم مدعی روبه روی یکدیگر 
قـــرار می گیرنـــد، هـــواداران از بـــازی 
اســـتقبال می کننـــد و از آنهـــا بابـــت 
حضورشـــان متشـــکر هســـتم. بـــازی 
بعـــدی ما در ۳۱ شـــهریور در ورزشـــگاه 
غدیـــر برگـــزار می شـــود و از فولادی ها 
و شـــرکت وفا که مســـئولیت ورزشگاه 
فـــولاد آره نـــا را بر عهـــده دارند، تشـــکر 
می کنم. ما حالا به ورزشـــگاه خودمان 
برمی گردیـــم.« او همچنین به موضوع 
شـــایعات به وجود آمده درباره اعتراض 
این تیم به حضور گوســـتاوو بلانکو این 
طـــور می گویـــد: »مـــن واقعاً متأســـف 

هســـتم و نمی دانم این مســـائل از کجا 
بیـــرون می آیـــد. مســـأله بـــازی کردن 
یـــا بـــازی نکـــردن بلانکو به مـــا مربوط 
نمی شـــود و با حسن زاده صحبت کردم 
امـــا نه دربـــاره بلانکو؛ از او پرســـیدم آیا 

قانونی اســـت کـــه یک بازیکـــن هر ۱۵ 
روز از لیســـت خـــارج شـــود و دوباره 
برگـــردد؟ در فوتبال مـــدارس هم این 
اتفـــاق نمی افتد و گفتم یـــا این قانون 
را بردارید یا قانون را زیر ســـؤال نبرید. 
قانون تدوین می شـــود که اجرا شـــود 
و ایـــن اتفاقـــات فقـــط در فوتبـــال ما 
صـــورت می گیرد. ما بـــه کمیته نقل و 
انتقـــالات عقیده داریم و اگر اعتراضی 
هـــم داشـــته باشـــیم، کتبـــی انجـــام 
خواهیم داد. البته خوشـــحال هستم 
از ایـــن جهـــت که ایـــن حرف هـــا به 
وجـــود می آید چون از مـــا انتظار دارند. 
امیـــدوار هســـتم اگر قرار اســـت قانون 
اجرا شـــود و اگر قـــرار اســـت بازی ها با 
VAR برگـــزار شـــود، قانون بـــرای همه 

درســـت اجرا شود.«

سوژه روز


